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Miasto najmłodsze, 
wyzwań najwięcej

Czy w Ząbkach powstanie 
izba wytrzeźwień? 

Na ostatniej sesji Rady 
Powiatu Wołomińskiego 
nieoczekiwanie pojawił się 
temat izby wytrzeźwień. Ze 
sprawozdania z prac zarządu 
powiatu wynikało, że tenże 

„zapoznał się z treścią pisma 
Burmistrza Miasta Ząbki w 
sprawie utworzenia izby wy-
trzeźwień na terenie powiatu 
wołomińskiego. Zarząd uznał 
zaproponowaną izbę za słusz-

ną, jednakże koszty utworze-
nia i prowadzenia izby wy-
trzeźwień wykraczają poza 
możliwości Powiatu”. 

Ta sprawa wymaga kompleksowego rozwiązania, bo problem sam nie zniknie. 

(dokończenie na str. 4)

Weller 2. Kołaków ‘44
Wójt Gminy Dąbrówka, Gminne Centrum Kultury oraz Biblioteka Publiczna zapraszają 
na obchody 74. rocznicy zrzutu oddziału cichociemnych w Kołakowie, gm. Dąbrówka. 
21 kwietnia 2018 r. w godz. 17.00 - 22.00.
Wśród atrakcji m.in. biegi terenowe dla dzieci, młodzieży i dorosłych, rekonstrukcja zrzutu 
ze skokami spadochronowymi (uzależnione od pogody), pokaz pirotechniczny i koncert ze-
społu REDLIN.                                                                                       Program obchodów na str. 6

Moja Gazeta Regionalna: W 
najbliższych dniach ma roz-
począć się przebudowa skrzy-
żowania ul. 11 listopada i Wol-
ności. Jakich utrudnień moż-
na się spodziewać w trakcie 
trwania prac?

Robert Perkowski, burmistrz 
Ząbek: Wykonawca obecnie 
jest na etapie uzgadniania no-
wej organizacji ruchu. W ciągu 
najbliższych dni już powinny 
zostać rozpoczęte pierwsze pra-
ce. Widać, że zostały zwiezione 

O planowanych na najbliższe miesiące inwestycjach w Ząbkach oraz wyzwaniach związanych 
ze specyficzną sytuacją demograficzną tego miasta rozmawiamy z Robertem Perkowskim, bur-
mistrzem Ząbek.

elementy budowlane, np. kręgi... 
Przebudowa będzie postępować 
i droga nie od razu będzie zablo-
kowana, ale zakładamy, że będą 
też okresy, w których rondo bę-
dzie całkowicie nieprzejezdne. 
Zawsze jest dylemat, czy robić 
coś nieco mniej uciążliwie i wol-
niej, czy trochę bardziej uciążli-
wie, ale szybciej. 
Jest możliwość przekierowania 
ruchu - wiadomo, że będą spo-
wolnienia, ale chcemy to zreali-
zować jak najszybciej. Spodzie-
wany czas trwania prac to ok. 2,5 
miesiąca.

Na modernizację ważnej ul. 
Powstańców trzeba było z kolei 
czekać długo. Czy wreszcie uda 
się rozpocząć prace?
Ta inwestycja to dobry przykład 
na to, jak trudny jest rynek w 
tym momencie. Trzeba było tro-
chę poczekać, bo choć przetarg 
już wcześniej został przeprowa-
dzony i wyłoniliśmy wykonaw-
cę, on odmówił nam podpisania 
umowy. Argumentował, że ... się 
pomylił składając ofertę i zażądał 
przynajmniej o milion złotych za 
mało. 
Ulica Powstańców ma niespeł-
na kilometr, a będzie nas koszto-
wała aż ok. 12 milionów złotych. 
Tyle, choć kanalizacja deszczowa 
jest już tam w zasadzie wybudo-
wana. To pokazuje, jakie ceny 
panują na rynku, ale też to, jak 
wysokiego standardu oczekuje-
my od dróg w Ząbkach. 

(dokończenie na str. 5)
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Piotr Uściński  - Prosto z Sejmu

Posłowie -20%. Co to oznacza?

Zapraszamy do Biura Posła Piotra Uścińskiego 
w Wołominie ul. Ogrodowa 14,   

a także do Mobilnego Biura Posła Piotra Uścińskiego, 
które może dojechać wszędzie, gdzie jest potrzebne 

(na terenie powiatów podwarszawskich) 
tel.: +48 731 97 00 77 

email: biuro@uscinski.pl

Godne pochwały to nada-
wanie imion, które dziwnie cze-
goś zbiegło się z tegorocznymi 
wyborami samorządowymi. 
Miron Paweł Cichecki, Ho-
norowy Obywatel Wołomina 
(obok takich osobistości jak 
Józef Piłsudski, Henryk Kon-
stanty Woyciechowski czy Wła-
dysław Korsak), powszechnie 
znany w mieście, syn przedwo-
jennego burmistrza, zawodnik i 
działacz sportowy, budowniczy 
wołomińskiego stadionu do tej 
pory nie miał nawet najmniej-
szej tabliczki na terenie obiektu, 
który wznosił. A okazje do upa-
miętnienia były, choćby w stule-
cie urodzin (ur. 1914 r.). I nagle 
teraz Miron Cichecki zostanie 

Stadion Cicheckiego, 
pasaż Woyciechowskiego 

Na ostatniej sesji wołomińscy radni, podejmując stosowne uchwały, zdecydowali, że pasaż na osiedlu Niepodległości w Wołominie, po-
między ulicami Kościelną i Lipińską będzie nosił imię Henryka Konstantego Woyciechowskiego, a patronem stadionu na terenie Ośrod-
ka Sportu i Rekreacji Huragan będzie Miron Paweł Cichecki. 

patronem całego stadionu. De-
cyzja słuszna, ale… Podobnie 
jest z Woyciechowskim, założy-
cielem miasta, który do tej pory 
doczekał jedynie niewidocznej 
tablicy na budynku urzędu 
miasta. Zasługi Woyciechow-
skiego dla powstania i rozwoju 
Wołomina są nie do przecenie-
nia, stąd sensownym uhonoro-

waniem byłoby nadanie jego 
imienia rondu w centrum mia-
sta, u zbiegu ulic Wileńskiej i 
Ogrodowej. Niestety, tak się nie 
stało, dla Woyciechowskiego 
jest tylko nowo powstały pasaż 
między blokami. O ile z cen-
trum Wołomina Woyciechow-
ski był autentycznie związany, 
tutaj znajdował się dworek, w 

którym mieszkał, to w miej-
scu pasażu, któremu przyszło 
mu patronować, w czasach mu 
współczesnych były jedynie 
pola i łąki. 

W taki sposób zostały uho-
norowane dwie wybitne osoby, 
autentycznie zasłużone dla Wo-
łomina. 

A.B.

Trudny to temat na fe-
lieton, ale dość interesujący 
dla wielu wyborców. Więc 
kawa na ławę.

Choć przez pierwszych 
kilka miesięcy pracowałem 
poza sejmem i wynagrodze-
nia poselskiego nie pobiera-
łem, to okazało się, że łącze-
nie wykonywania mandatu 
posła z inną pracą zawodo-
wą jest w praktyce niewyko-
nalne. Jestem więc teraz po-
słem zawodowym. Na moje 
konto co miesiąc wpływa 
uposażenie w wysokości 
około 7,3 tys. zł, jak więc 
łatwo obliczyć, po zmianie 
wynagrodzeń posłów otrzy-
mywać będę około 5,8 tys. 
zł. Do tego dochodzi die-
ta w wysokości 2,5 tys. zł. 
Każdy poseł wciąż będzie 
zarabiał około 2,3 średnich 
krajowych, a więc może bez 
wielkich luksusów, ale utrzy-
ma swoją rodzinę. Wypo-
wiedzi w stylu „nie starczy 
do pierwszego” posłowie 
wszystkich opcji powinni 
unikać, niczyjej litości tym 
nie wzbudzą.

Nieco lepiej zarabiają sa-
morządowcy. W 2014 roku 
jako starosta powiatu otrzy-
mywałem miesięcznie 8,6 
tys.zł, co stanowiło wówczas 
równowartość 3 średnich 
krajowych. Dostawałem 
także 13-tkę, o czym posło-
wie mogą tylko pomarzyć.

Oczywiście każdy chciał-
by zarabiać dobrze. Moi ko-
ledzy ze studiów zarabiają 
więcej. I pewnie więcej za-
rabiałbym pracując w sfe-
rze gospodarki z dużym do-
świadczeniem, dyplomem 
politechniki i kilkoma studia-
mi podyplomowymi. Podob-
nie jest w przypadku wielu 
kolegów posłów i samorzą-
dowców.

Ta sytuacja ma swoje 
plusy i minusy. Plusem nie-
wysokich wynagrodzeń po-
lityków jest to, że do polityki 
ludzie zasadniczo nie idą dla 
wielkich pieniędzy, bo ich 
tam nie znajdą. Minusem jest 
to, że wielu kompetentnych 
ludzi, którzy mogliby być do-
brymi wiceministrami, po-
słami czy samorządowcami, 
unika tych funkcji, a nawet 
kandydowania w wyborach, 
właśnie ze względów finanso-
wych. Jednak są wciąż i tacy, 
którzy czując powołanie do 
służby publicznej pozosta-
wiają lepiej płatne zajęcia. Są 
tacy samorządowcy, są po-
słowie, są ministrowie, jest w 
końcu Premier Morawiecki, 
który porzucił wysokopłat-
ną pracę w banku, aby służyć 
Polsce. 

Decyzja władz PiS, do-
tycząca zmniejszenia o 20% 
pensji posłom, jest często 
określana jako populistycz-
na. I tak jest, w tym przypad-
ku jednak nie mamy się cze-
go wstydzić, bo jest to wyjście 
naprzeciw oczekiwaniom 
dużej grupy społeczeństwa. 
Ludzie oczekują taniego pań-
stwa, a od polityków skrom-
ności i swego rodzaju powo-
łania. Jak powiedział prezes: 
„Vox populi, vox Dei”.

 

Piotr Uściński
Poseł na Sejm RP
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Szpital Drewnica nominowany

Kiedy otwarcie?
Nowa placówka powstaje 

w sąsiedztwie istniejącego już 
szpitala. W skład głównego 
pawilonu wchodzi siedem seg-
mentów, połączonych tzw. strefą 
wielofunkcyjną, przypominają-
cą ogród zimowy i prowadzącą 
do miejsc wypoczynku i tera-
pii. Szpital ma być wyposażony 
m.in. w centrum rehabilitacyjne 
oraz oddziały stacjonarne, w 
których dostępnych będzie w 
sumie 300 łóżek. 

Stworzona została także 
przestrzeń rekreacyjno-sporto-
wa. Powstały alejki spacerowe, 
miejsce do gry w tenisa stoło-
wego czy stanowisko do gry w 
szachy. 

Umowa pomiędzy spółką 
Mazowiecki Szpital Wojewódz-
ki „Drewnica” a  generalnym 
wykonawcą inwestycji – firmą 
Budimex S.A. została podpi-
sana 24 lutego 2015r. Wartość 
kontraktu to ok. 118 mln zł. 

Jedna z największych 
inwestycji samorządu wo-
jewództwa mazowieckiego 
– Mazowiecki Szpital Wo-
jewódzki Drewnica w Ząb-
kach – uzyskała nominację 
do prestiżowej nagrody TOP 
Inwestycje Komunalne 2018. 
O zaszczytny tytuł walczy w 
tej chwili 30 projektów z całej 
Polski. 

Pierwszy etap konkursu to 
głosowanie internetowe, które 
potrwa do 2 maja 2018 r. (do 
godz. 12:00). Wszyscy, którzy 
chcieliby wesprzeć inwestycję z 
terenu powiatu wołomińskie-
go, mogą na nią głosować pod 
następującym linkiem opisują-
cym Mazowiecki Szpital Woje-
wódzki Drewnica w Ząbkach: 
http://www.portalsamorzadowy.

pl/serwis/top-inwestycje-ko-
munalne-2018/nominacje/ma-
zowiecki-szpital-wojewodzki-
-drewnica-w-zabkach,105886.
html 

To już siódma edycja kon-
kursu Top Inwestycje Komunal-
ne, w którym nominowane są 
inwestycje komunalne, proeko-
logiczne projekty antysmogowe, 
a także projekty z zakresu smart 

cities. Pierwszy etap zakłada gło-
sowanie internautów. W drugim 
etapie o wygranych decydować 
będą członkowie Rady Konsul-
tacyjnej. Nagrody zostaną wrę-
czone podczas uroczystej gali w 
maju w trakcie Europejskiego 
Kongresu Gospodarczego w Ka-
towicach (organizatorami kon-
kursu są: EKG, Grupa PTWP 
oraz Portal Samorządowy).

Szpital Drewnica Planowany termin zakoń-
czenia prac określony był pier-
wotnie na koniec lutego 2018 
roku. Z nieznanych bliżej przy-
czyn termin zakończenia inwe-
stycji opóźnia się. W kwietniu 
zwróciliśmy się do prezesa Za-
rządu Spółki Mazowiecki Szpi-
tal Wojewódzki „Drewnica” z 
prośbą o informację, na jakim 
etapie są obecnie prace, czy 
napotkano na jakieś trudności 
podczas budowy oraz kiedy 
nastąpi otwarcie i przyjęcie 
pacjentów do nowego obiektu. 
Otrzymaliśmy dość lakonicz-
ną odpowiedź o następującej 
treści: „Proces inwestycyjny 

budowy nowego obiektu szpital-
nego rozpoczął się w 2015 roku. 
Każda budowa – nawet perfek-
cyjnie, modelowo zaplanowana 
niesie ze sobą ryzyko wystąpie-
nia różnych nieprzewidzianych 
sytuacji, które mogą przyczynić 
się do opóźnienia zakończe-
nia procesu inwestycyjnego. 
W chwili obecnej jesteśmy na 
etapie ostatnich prac wykończe-
niowych i wstępnych odbiorów. 
Przeniesienie działalności do 
nowego obiektu rozpocznie się 
prawdopodobnie w II kwartale 
2018 r.” 

US

TOP Inwestycje Komunalne 2018
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Piękny jubileusz Związku Inwalidów Wojennych

Gmina Wołomin została 
podzielona na 4 okręgi wy-
borcze, z których do rady 
zostanie wybranych 21 rad-
nych: 15 z terenu miasta i 6 
z terenów wiejskich. Okręg 
pierwszy tzw. wiejski obej-
mujący wszystkie sołectwa, 
zamieszkany przez 14  317 
mieszkańców, ma 6 manda-
tów. Trzy okręgi miejskie mają 
po 5 mandatów każdy. Okręg 
drugi obejmuje: osiedle Woło-
minek, osiedle Sławek, osiedle 
Sławek – Nowa Wieś, osiedle 
Nafta, osiedle Sosnówka i 
Centrum. Rozległy ten okręg, 
podzielony torami kolejowy-
mi, zamieszkuje 12 454 osoby. 
Z okręgu trzeciego: osiedle 

Słoneczna – Kolonia Gródek, 
osiedle Niepodległości, osie-
dle Wileńska, 5 radnych wy-
biera 11  034 mieszkańców. I 
okręg czwarty: osiedle 1 Maja, 
osiedle Partyzantów, osie-
dle Lipińska, osiedle Polna 
Asnyka. W tym okręgu liczba 
mieszkańców wynosi 11 941. 

Najwięcej zainteresowa-
nia budzi okręg drugi, obej-
mujący całą północną część 
miasta od torów kolejowych 
aż po Nową Wieś, a na do-
kładkę teren od muzeum 
Nałkowskich po pływalnię i 
jeszcze kawałek centrum z ul. 
Ogrodową włącznie. Gdzie 
Rzym, gdzie Krym, chciałoby 
się zapytać. Co ma wspólne-

go ul. Kraszewska pod samą 
Czarną, z Nadłąkową w są-
siedztwie Kobyłki? Co łączy 
ulice Prądzyńskiego i Anno-
pol? Czy na pewno Jesiono-
wa w Górkach Mironowych i 
Legionów w centrum miasta 
mają tych samych lokalnych 
liderów, na których będą gło-
sować mieszkańcy tego okrę-
gu? A gdzie później wyborcy 
będą szukać tych swoich rad-
nych, żeby rozliczyć ze zło-
żonych obietnic, na drugim 
końcu miasta pod lasem? 
Nawet, jeśli taki podział uza-
sadniają liczby, to Wołomin 
został przemieszany i dziwnie 
podzielony. 

A.B.

Wołomin podzielony 
Radni podjęli uchwałę w sprawie podziału Gminy Wołomin na okręgi wyborcze, ustalenia ich 
granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

Krótka dyskusja towarzyszą-
ca temu zagadnieniu pokazała, 
że wśród radnych powiatowych 
są zwolennicy i przeciwnicy tego 
pomysłu, a zarząd niezmiennie 
stoi na stanowisku, że powiatu 
nie stać na izbę wytrzeźwień. 

Problem nie tylko 
ząbkowski

Temat pojawił się, ponie-
waż Mazowieckie Centrum Psy-
chiatrii „Drewnica” w Ząbkach 
jeszcze w tym roku ma przepro-
wadzić się do nowej siedziby. Co 
powstanie w starych budynkach 
szpitala psychiatrycznego, pa-
miętających początki XX wieku? 
Najstarsze pochodzą z 1903 r., 
kiedy w spokojnej i zielonej czę-
ści Ząbek został otwarty szpital 
dla nerwowo i psychicznie cho-
rych. Terenem szpitala zawiaduje 
Urząd Marszałkowski, stąd decy-
zję o dalszych losach budynków 
podejmie samorząd wojewódz-
twa mazowieckiego. 

Niemniej burmistrz Miasta 
Ząbki wystąpił z ważną i war-
tą chyba poparcia propozycją, 
żeby w sąsiedztwie obiektów 
nowego szpitala usytuować izbę 
wytrzeźwień. Swoją propozycję 
burmistrz uzasadnił m.in. tym, 
że obecnie często zdarza się, że 
patrol policji zamiast dbać o 
bezpieczeństwo mieszkańców, 
musi wieźć napitego delikwenta 
do izby wytrzeźwień w Warsza-
wie czy Mińsku Mazowieckim 
i tracić kilka godzin. Burmistrz 
zachęca starostę i zarząd powia-

tu do inicjatywy, mającej na celu 
utworzenie izby wytrzeźwień na 
terenie powiatu. Tym bardziej, 
że nie jest to problem wyłącznie 
ząbkowski, mieszkańcy każdej 
gminy odwożeni są i odwożeni 
będą do izb wytrzeźwień ewen-
tualnie do szpitala powiatowego. 
Najczęściej za taksówki „robią” 
nieprzystosowane do takich 
przewozów radiowozy bądź sa-
mochody straży miejskiej. Przy-
wożenie nietrzeźwych osób na 
szpitalny SOR, gdzie zazwyczaj 
obsługiwane są poza kolejnością, 
budzi uzasadniony sprzeciw cier-
piących pacjentów, którzy godzi-
nami oczekują na wejście do ga-
binetu. To wszystko przemawia 
za tym, żeby izba wytrzeźwień 
jednak w powiecie wołomińskim 
powstała. 

Potrzebne kompleksowe 
rozwiązanie

Takie rozwiązanie popiera 
radna rady powiatu Magdalena 
Suchenek, przewodnicząca Ko-
misji Rozwoju Gospodarczego. 
– Od kilku lat pomagam osobom 
z różnymi uzależnieniami, w tym 
uzależnieniem od alkoholu. W 
ubiegłym roku musiałam zawieźć 
młodego człowieka na oddział de-
toksykacyjny szpitala Drewnica. 
Karetka odmówiła pomocy, dlate-
go wiozłam go prywatnym samo-
chodem kilkadziesiąt kilometrów. 
Osoby, które decydują się na de-
toks muszą być na „zerze”, co przy 
wieloletnim piciu jest trudne, czę-
sto odstawienie alkoholu kończy 
się atakiem padaczki. Pobyt na 
oddziale detoksykacyjnym trwa 

dziesięć dni i to jest za krótko, 
potem trzeba umieścić pacjenta 
na oddziale terapii całodobowej, 
a nie ma takiego oddziału w na-
szym powiecie. Dlatego potrzebne 
jest kompleksowe rozwiązanie 
tego problemu, bo tylko takie 
przyniesie efekty. Moim zdaniem, 
na terenie nowego szpitala w Ząb-
kach, przy oddziale detoksykacyj-
nym powinna powstać izba wy-
trzeźwień. Opieka powinna być 
całodobowa przy ścisłej współpra-
cy izby z oddziałem detoksykacyj-
nym. Oczywiście, na utrzymanie 
izby wytrzeźwień potrzebne są 
pieniądze, ale wydaje mi się, że 
żaden włodarz nie miałby nic 
przeciwko zapłaceniu za pobyt 
w izbie, a następnie za leczenie 
mieszkańca swojej gminy. Tutaj 
warto zainwestować pieniądze, 
bo jeśli osoba uzależniona chce 
się leczyć, to znaczy, że rokuje, że 
jeszcze jest w stanie wyjść na pro-
stą. Bez kompleksowego działania 
w tym zakresie nic się nie zmieni. 
A problem sam nie zniknie, przy 
tak dużej populacji jaką stanowi 
powiat wołomiński. 

Są także osoby, które widzą 
inne przeznaczenie atrakcyjne-
go terenu po obecnym szpitalu. 
Uważają, że można ten teren za-
gospodarować np. na działalność 
placówek oświatowych (żłobek, 
przedszkole, szkoła) czy kultu-
ralnych. Pomysłów jest wiele, ale 
chyba jeszcze nikt nie wie, co w 
przyszłości powstanie w stulet-
nich budynkach, wśród równie 
starych dębów będących pomni-
kami przyrody. 

A.B. 

Czy w Ząbkach powstanie 
izba wytrzeźwień? 

(dokończenie ze str. 1)

„Przez 99 lat istnienia 
Związek Inwalidów Wojen-
nych Rzeczypospolitej Polskiej 
pomógł tysiącom inwalidów 
wojennych i ich rodzinom w 
walce o godne życie. Stanie na 
straży praw tych, którzy po-
święcili swoje zdrowie, by wal-
czyć o swój kraj jest misją pięk-
ną, ale też niezwykle trudną. 
Za Wasz wysiłek i trud należą 
się największe słowa uznania. 
Jesteśmy dumni z działań, ja-
kie wołomiński oddział naj-
starszej polskiej organizacji 
kombatanckiej podejmuje na 
rzecz swoich podopiecznych. 
W dniu Waszego pięknego ju-
bileuszu życzymy dalszych 
sukcesów i satysfakcji z efektów 

swojej pracy. Idea jedności i 
braterstwa, która przyświecała 
założycielom Związku widocz-
na jest w Waszych działaniach 
także dzisiaj, za co serdecznie 
dziękuję.” 

List gratulacyjny tej treści 
burmistrz Wołomina Elżbieta 
Radwan przekazała Wandzie 
Pietrzak – prezes wołomiń-
skiego Oddziału ZIW RP. Sło-
wa burmistrz Radwan oddają 
wszystko, co można powie-
dzieć z okazji tak wyjątkowe-
go jubileuszu – 99. rocznicy 
działalności. Równie serdecz-
ne życzenia złożył w imieniu 
starosty wołomińskiego Ka-
zimierza Rakowskiego pełno-
mocnik ds. kultury i dziedzic-

twa narodowego Józef Melak. 
Obecni byli także przedstawi-
ciele Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej oraz Liceum Ogól-
nokształcącego PUL im. 111 
Eskadry Myśliwskiej w Wo-
łominie.  Obowiązki gospo-
darzy pełnili prezes Oddziału 
Wanda Pietrzak, Prezes Ho-
norowy Leon Niegowski oraz 
były prezes Eugeniusz Bą-
dzyński. 

Początki działalności 
ZIW w naszym rejonie się-
gają 1919 r., gdy powstał Od-
dział w Radzyminie, przenie-
siony następnie w 1932 r. do 
Wołomina. Siedziba mieściła 
się przy ul. Żelaznej, a preze-
sem był wówczas p. Komu-

niewski. W drzewiec sztanda-
ru wołomińskiego Oddziału 
wbity jest gwóźdź Józefa Pił-
sudskiego, w Polsce są jedy-
nie dwa takie sztandary. Poza 
tym, na 100 gwoździ aż 50 po-
chodzi sprzed 1939 r. Obecnie 
do Oddziału należy 14 osób z 
Wołomina, Ząbek, Zielonki, 
Radzymina, Kobyłki i Nad-
bieli. Najstarszy inwalida wo-
jenny p. Franciszek Tymiński 
ma 103 lata. Do głównych za-
dań Oddziału należy obecnie 
opieka nad podopiecznymi, 
kultywowanie pamięci, prze-
kazywanie dorobku młodemu 
pokoleniu oraz udział w uro-
czystościach patriotycznych.  

Agata Bochenek 

WOŁOMIN. Obchody 99-lecia ZIW RP, najstarszej polskiej organizacji kombatanckiej. 

Burmistrz Elżbieta Radwan z Prezesem Honorowym Leonem 
Niegowskim i byłym prezesem Eugeniuszem Bądzyńskim

Gratulacje w imieniu starosty Kazimierza Rakowskiego składa 
Józef Melak, obok prezes Oddziału Wanda Pietrzak
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BURMISTRZ MIASTA ZĄBKI
ogłasza nabór kandydatów na stanowisko
inspektor w Referacie Inwestycji

Wymagania niezbędne i dodatkowe na ww. stanowisko znajdują 
się na tablicy ogłoszeń oraz na stronie Biuletynu Informacji Pu-
blicznej Urzędu Miasta Ząbki www.bip.zabki.pl  – „oferty pracy”.

Miasto najmłodsze, wyzwań najwięcej
Najbardziej uczęszczane chce-
my zrobić tak porządnie, aby 
wytrzymały kilkadziesiąt lat, a 
nie kilka.
Przy ul. Powstańców pra-
ce najprawdopodobniej po-
trwają do listopada. Jesteśmy 
w przeddzień rozstrzygnięcia 
drugiego przetargu, tamten 
musiał zostać unieważniony. 
Drugi wykonawca złożył już 
komplet dokumentów i zo-
stał zaproszony do podpisania 
umowy.

Jakie inne, kluczowe inwe-
stycje miasto zrealizuje w 
najbliższych miesiącach?
Co roku staramy się równo-
miernie rozkładać wydatki 
inwestycyjne. Największym 
przedsięwzięciem tym razem 
będzie kanalizacja, na której 
budowę pozyskaliśmy dofi-
nansowanie. Realizujemy to 
w terminie przewidzianym 
w konkursie, dzięki któremu 

udało się zdobyć mnóstwo 
środków – aż ok. 37 milionów 
złotych. Oczywiście do tego 
potrzeba kolejnych pieniędzy 
na wkład własny oraz inwe-
stycje dodatkowe, które spra-
wią, że całość przedsięwzięcia 
będzie miała ręce i nogi. Nie 
chcemy np. odtwarzać tylko 
fragmentów rozkopywanych 
dróg, ale zamierzamy moder-
nizować je kompleksowo.
Z dużych inwestycji, na któ-
re warto zwrócić uwagę, to na 
pewno pomoc finansowa na 
poziomie ok. miliona złotych 
na przebudowę ulic powiato-
wych – Drewnickiej i Kocha-
nowskiego, które leżą na tere-
nie Ząbek. 
Poza wspomnianą ulicą Po-
wstańców, mamy zaplanowa-
ne modernizacje ulic: Podle-
śnej, Zakopiańskiej, Krasic-
kiego, budowę chodnika przy 
Granicznej i do cmentarza.
Wykorzystując dofinansowa-
nie, chcemy w tym roku wy-
budować także małe miastecz-

ko ruchu drogowego przy 
cmentarzu parafii Św. Trójcy. 
Ten pomysł ma więcej zasto-
sowań, niż się może wyda-
wać. Mieliśmy tam problem z 
działkami, które przeznaczone 
są pod zabudowę, a leżą zbyt 
blisko cmentarza. Skupujemy 
je zatem stopniowo, co jest też 
pomocą dla ich właścicieli. 
Chcemy wybudować coś, co 
z jednej strony będzie polem 
manewrowym do nauki jazdy 
samochodem czy motorem. 
Ale już choćby w okolicach 
świąt, gdy liczniej przyjeż-
dża się na cmentarze, ten cały 
plac będzie otwarty, stanowiąc 
parking dla osób odwiedza-
jących groby. Ma też tam po-
wstać niewielki lokal sanitar-
ny, m.in. z toaletą, który bę-
dzie wydzierżawiony. Ciekawy 
projekt, który ma szerzej słu-
żyć mieszkańcom.
Jeśli chodzi o inwestycje, szy-
kujemy też dokumentacje pro-
jektowe. Dotyczą one m.in. 
ulic: Kaszubskiej, Andersena 

na kilku odcinkach i Róża-
nej. Wreszcie przebudowany 
zostanie, co od dawna już za-
powiadano, fragment skrzyżo-
wania ul. Szwoleżerów z Kwia-
tową, co będzie powiązane z 
budową ul Powstańców. Musi-
my na czas tej ostatniej budo-
wy zreorganizować transport 
publiczny, w tym przypadku 
przystosować skrzyżowanie 
dla potrzeb autobusów. Poza 
tym, trwają obecnie przebu-
dowy ulic Wigury i Żerom-
skiego. 
Uczestniczymy też w tym mo-
mencie w trzech dużych pro-
jektach unijnych, pozwalają-
cych na budowę ścieżek rowe-
rowych w mieście – w najbliż-
szym czasie powstanie kilka-
naście kilometrów takich tras.
W dalszej perspektywie cie-
szy, że po wielu perturbacjach 
jesteśmy już na prostej, żeby 
uzyskać pozwolenie na prze-
budowę parkingu „park and 
ride” pod pasażem Orla. Drugi 
parking powstanie przy daw-
nym przejeździe kolejowym. 
Chcemy, aby jeden z nich wy-
posażony był w punkt ładowa-
nia pojazdów elektrycznych. 

Jak zmieniła się sytuacja z 
komunikacją w mieście po 
otworzeniu fragmentu trasy 
S8, czyli tzw. obwodnicy Ma-
rek?
Widać trochę mniejszy ruch 
tranzytowy. Jak wiadomo, spe-
cyficzne położenie Ząbek po-
woduje, że byliśmy tym tran-
zytem po prostu rozjeżdżani. 
Spora część mieszkańców po-
wiatu wołomińskiego jeździ 
po prostu przez nasze miasto 
do Warszawy. Pewną popra-
wę zatem widać, ale i tak naj-
bardziej oczekiwaną przez nas 
inwestycją jest fragment tzw. 
wschodniej obwodnicy War-
szawy, który połączy Trasę 
Toruńską ze zmodernizowa-
ną Żołnierską bezkolizyjnie, 
z pominięciem okolicznych 
miejscowości. To powinno 
zrobić największą różnicę. W 
tym momencie wciąż mamy 
problem wąskiego gardła – 
jednojezdniowy fragment 
drogi wojewódzkiej 631.

Specyfiką Ząbek jest ich sy-
tuacja demograficzna, ra-
dykalnie zmieniająca się w 
ostatnich latach. Jak przekła-
da się to na sytuację w mie-
ście i wyzwania przed lokal-
nymi władzami?
Jesteśmy bardzo specyficznym 
samorządem. Według danych 
GUS-u, pod względem śred-
niej wieku mieszkańców, je-
steśmy najmłodszym mia-
stem w Polsce i rekordzistą, 
jeśli chodzi o przyrost liczby 
mieszkańców. W prognozach 
tempa wzrostu do roku 2030 
pod tym względem również 
jesteśmy na pierwszym miej-
scu w kraju.
Zameldowanych mieszkań-
ców mamy w tej chwili 33 
tysiące. Ile jest pozostałych? 
Nikt nie ma pojęcia. Ja uwa-
żam, że 70 tysięcy, a nawet 
więcej. Sęk w tym, że miasto 
utrzymać musimy za podatki 
tych 33 tysięcy... Wiem oczy-
wiście, że można odprowa-
dzać podatek nie będąc za-
meldowanym, ale jest to zja-
wisko marginalne, niezauwa-
żalne w liczbach.

Jednocześnie jesteśmy naj-
młodszym miastem w Polsce 
pod względem średniej wie-
ku mieszkańców. W związku 
z tym na 1000 osób jest u nas 
średnio 2-3 razy więcej dzie-
ci i młodzieży niż w przecięt-
nej, innej gminie. Oznacza to 
zatem także 2-3 razy większe 
obciążenie, przy mniejszych 
wpływach od – kurczącej się 
w konsekwencji – grupy osób 
aktywnych zawodowych. Na 
tle starzejącego się społeczeń-
stwa w kraju jesteśmy wyjąt-
kiem i oczywiście zmagamy 
się z problemem obowiązko-
wych kosztów edukacji dzie-
ci i młodzieży. Subwencja 
oświatowa pokrywa nam ok. 
50 procent tych wydatków. 
Drugą połowę po prostu mu-
simy jakoś znaleźć.
Gdyby wszyscy mieszkający 
na naszym terenie obywatele 
się zameldowali, nie musieli-
byśmy pozyskiwać środków 
zewnętrznych czy unijnych 
na inwestycje, bo wpływy do 
budżetu byłyby wystarczają-
co duże. 

Tomasz Sobiech

(dokończenie ze str. 1)
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Masz 50-69 lat? 
Zrobiłaś już 

mammografię?
Niespełna   połowa uprawionych Polek zgłasza się co roku na 
badania mammograficzne w ramach Populacyjnego Programu 
Wczesnego Wykrywania Raka Piersi nadzorowanego przez Mini-
sterstwo Zdrowia. To niewielki odsetek w porównaniu do innych 
państw, gdzie w badaniach mammograficznych uczestniczy po-
nad 70 % uprawnionych pań. Warunkiem skuteczności Programu 
jest jego masowość, długoterminowość i wysoka jakość.  Jego waga 
i znaczenie dla zdrowia i życia Polek jest nie do przecenienia. Ko-
biety w wieku 50 – 69 lat są bowiem najbardziej narażone na ry-
zyko zachorowania. 

Zbadaj się i zyskaj spokój!
Mammografia trwa tylko kilka minut i polega na zrobieniu 4 zdjęć 
rentgenowskich. Badanie pozwala na rozpoznanie i wykrycie zmian 
bezobjawowych (guzków i innych nieprawidłowości) w bardzo 
wczesnym etapie rozwoju, kiedy nie są one wyczuwalne podczas 
samokontroli piersi lub badań palpacyjnych. Wcześnie wykryty no-
wotwór piersi pozwala zaś rozpocząć natychmiastowe i skuteczne 
leczenie oraz daje niemal 100 % gwarancję powrotu do zdrowia.
Badanie jest bezpłatne - refundowane przez Narodowy Fundusz 
Zdrowia. Nie jest wymagane skierowanie lekarskie. Można się na 
nie zgłosić w dowolnej miejscowości niezależnie od miejsca za-
mieszkania.
Mogą w nim uczestniczyć ubezpieczone panie w wieku od 50 do 
69 lat, które nie były leczone z powodu raka piersi i jednocześnie: w 
ciągu ostatnich 2 lat nie miały wykonanej mammografii w ramach 
Programu lub otrzymały wynik ze wskazaniem do wykonania ba-
dania po 12 miesiącach (dotyczy kobiet, u których w rodzinie wy-
kryto raka piersi u matki, siostry, córki lub w badaniu genetycznym 
stwierdzono mutacje w genach BRCA 1 i BRCA 2). 
Badania mammograficzne w mobilnej pracowni mammograficznej 
(mammobusie) odbędą się w miejscowościach:
Tłuszcz – 16, 17, 18 maja 2018 przy Urzędzie Miejskim, 
ul. Warszawska 10,
Marki – 18, 19 maja 2018 przy NZOZ KardioMed, 
ul. Sportowa 3.
Dąbrówka – 22 maja 2018 przy Urzędzie Gminy, ul. Kościuszki 14

Zainteresowane osoby powinny zarejestrować się wcześniej pod 
nr tel. 58 666 24 44 lub na http://www.mammo.pl/formularz. Call 
Center czynne jest od poniedziałku do soboty. 
Istotnym elementem badania jest ocena porównawcza wyników z 
poprzednich badań, dlatego warto przynieść na badanie zdjęcia lub 
płyty z poprzednich mammografii.
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Niedziela z Osiecką w tle Cmentarz coraz większy 

Turniej o Puchar Wójta Dąbrówki

Twórczość tej jakże cenio-
nej artystki przybliżyła nam 
równie utalentowana piosen-
karka, Aleksandra Kosiorek 
dobrze już znana w Miejskim 
Ośrodku Kultury w Kobyłce.

Wszystkiemu akompa-
niowała na pianinie Maja Ru-
mocka. Spośród wielu piose-

nek zostało zaprezentowane 
kilkanaście utworów mniej 
lub bardziej znanych. Mogli-
śmy usłyszeć m.in. „Niech 
żyje bal”, „Tango Tandresse”, 
„Dobranoc Panowie”, „Co 
każdy chłopiec wiedzieć po-
winien”. Pomiędzy utworami 
Pani Aleksandra czytała wier-

sze artystki co nadało bardzo 
pełny i spójny klimat całemu 
wydarzeniu.

Już dziś zapraszamy na 
kolejne koncerty i wydarze-
nia artystyczne do Miejskiego 
Ośrodka Kultury im. Jerzego 
Turka w Kobyłce.

W niedzielne południe (08.04.2018) w MOK Kobyłka zagościł iście wiosenny klimat, a wszystko 
dzięki piosenkom Agnieszki Osieckiej - polskiej poetki, autorki prawie 2000 tekstów piosenek, 
pisarki, reżyserki teatralnej i telewizyjnej oraz dziennikarki.

W turnieju wystąpiło 
5 drużyn. Rozgrywki prowa-
dzone były systemem „każdy 
z każdym” – w sumie roze-
grano 10 spotkań. 

  Grano do 2 wygranych 
setów do 25 punktów. Ry-
walizacja była niezwykle za-
cięta, ponieważ wszystkie 
drużyny prezentowały wyso-

ki, wyrównany poziom. Za-
wodniczki walczyły o każdy 
metr boiska, co gwarantowa-
ło emocje do ostatnich minut 
turnieju. Po ponad czterech 
godzinach zmagań, które 
upłynęły w atmosferze zdro-
wej rywalizacji, wyłoniono 
zwycięzców.

Oto ostateczna klasyfikacja 
turnieju:
1. LICEALISTKI
2. Młode i Ambitne
3. LWS Team
4. Kobiety Mafii
5. SP Dąbrówka
Wielkie brawa i gratulacje 
dla wszystkich zawodni-
czek!

Informacje Gminy Dąbrówka

10 marca br. w hali sportowej przy Szkole Podstawowej im. Cypriana Kamila Norwida w Dą-
brówce odbył się Turniej Piłki Siatkowej Kobiet o Puchar Wójta Gminy Dąbrówka.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kobyłce Agnieszka Nemska z zaproszonymi gośćmi pod-
czas niedzielnego spotkania z twórczością Agnieszki Osieckiej 

Rywalizacja była niezwykle zacięta 

Chociaż teren pod po-
większenie wołomińskiego 
cmentarza został zakupiony 
wiele lat temu przez ks. prałata 
Jana Sikorę, to jego zagospoda-
rowanie było niemożliwe bez 
uchwalenia miejscowego pla-
nu. Niestety, zagospodarowa-
nie oznacza w tym przypadku 
nic innego, jak wycięcie sąsia-
dującego z cmentarzem lasu. 
Lada moment pod topór i piłę 
pójdą sosny, a za nimi wszyst-
ko, co tam rośnie. Cmentarz 
zostanie powiększony w kie-
runku południowym, gdzie 
już od kilku lat jest parking. 
– Strasznie długo trwało przy-
gotowanie miejscowego planu 
dla rejonu cmentarza – na-
rzeka radny Bogdan Sawicki. 
– Zdążyliśmy podjąć uchwałę w 
ostatniej chwili, na cmentarzu 
zaczyna brakować miejsc do 
pochówku. Jeden z proboszczów 
zagroził nawet, że ogłosi z am-
bony prośbę do mieszkańców 
żeby nie umierali, bo nie będzie 
gdzie ich pochować. Na szczę-
ście plan został już zatwierdzo-
ny, jako radni dużo zrobiliśmy 
w tej sprawie, postulowaliśmy 

na każdej Komisji Gospodar-
ki i na każdej sesji, żeby jak 
najszybciej przygotować do-
kument. Teraz, po uchwaleniu 
planu, droga do zagospodaro-
wania terenu jest prosta i szyb-
ka. Objęty planem obszar jest 
dość duży, powinien wystarczyć 
na dłuższy czas.  

W miejscowym planie 
zostało szczegółowo ustalo-
ne przeznaczenie dla terenu 
cmentarza, zasady ochrony i 
kształtowania ładu przestrzen-
nego, obsługa komunikacyjna 
itd. W zakresie obsługi par-
kingowej ustalono minimalną 
ilość miejsc parkingowych na 
50. W ustaleniach planu naka-
zuje się również w miejsce wy-
ciętych „wytworzenie” nowych 
szpalerów drzew, do wyboru 
takie drzewa rodzime, jak: dąb 
szypułkowy i bezszypułkowy, 
lipa drobnolistna, buk zwy-
czajny, klon zwyczajny. Dobre 
i to, bo cmentarz pozbawio-
ny drzewek – a taka jest nowa 
część wołomińskiej nekropo-
lii – odznacza się wyjątkową 
brzydotą. Co prawda, małe 
drzewka nie zastąpią kilku-

dziesięcioletnich sosen prze-
znaczonych do wycięcia, ale 
lepszy rydz niż nic. Za przy-
gotowanie i uchwalenie planu 
dziękował burmistrz Elżbiecie 
Radwan i radnym na czele z 
przewodniczącym Rady Miej-
skiej Leszkiem Czarzastym w 
niedzielę Wielkanocną pro-
boszcz par. MB Częstochow-
skiej Witold Gajda, sprawujący 
pieczę nad cmentarzem. 

Jak każda sprawa, także i 
ta ma strony złe i dobre. Do-
bre to takie, że może zakończy 
się demolowanie i likwidowa-
nie starych grobów, częstokroć 
mieszkańców Wołomina za-
mordowanych w czasie II woj-
ny światowej i zmarli będą 
mieli spokój. Złe jest za to wy-
cinanie lasu i może trzeba po-
myśleć o jakimś wspólnym 
miejscu na urny i zachęcać do 
takiej formy chowania zmar-
łych. Bo inaczej to za kilka lat 
znowu zacznie brakować miej-
sca i cmentarz będzie odsuwał 
się coraz dalej, aż do ronda w 
Majdanie. 

A.B.  

Wołomińscy urzędnicy wreszcie przygotowali miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego re-
jonu cmentarza przy al. Niepodległości, a radni ten plan zatwierdzili. Najwyższy czas, bo już od ubie-
głego roku widać było gołym okiem, że cmentarz dosłownie pęka w szwach i lada moment zabraknie 
miejsc do pochówku. Dlatego radni na każdej sesji dopytywali o postępy w przygotowaniach planu, w 
czym przodował przewodniczący Komisji Gospodarki Bogdan Sawicki. 
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Szkolne Konferencje Teatralne w Prywat-
nej Szkole  …AD ASTRA posiadają bogatą, 
10-letnią tradycję. Stały się naturalną formą 
wspierania rozwoju uczniów i motywacją do 
aktywnego uczestniczenia w działaniach arty-
stycznych.

Podobnie jak w poprzednich edycjach 
Konferencji, 21 marca w Mareckim Ośrodku 
Kultury dzieci i młodzież miały okazję do za-
prezentowania owoców swojej własnej pracy 
twórczej przed szerszą widownią.

Z hasłem: „Przez sztukę do gwiazd” mło-
dociani aktorzy pojawili się na scenie w różno-
rodnych formach teatralnych. Jak w zwiercia-
dle odbijał się w nich świat wartości młodego 
człowieka i barwne życie szkoły Ad Astra.

Popisy młodych artystów spotkały się z 
ciepłym przyjęciem licznie zgromadzonych 
widzów, którzy oklaskiwali żywiołowo wystę-
py.

Prezentujemy Państwu obszerną fotorela-
cję z tego wydarzenia.

red.

Gości powitała dyrektor szkoły Ad Astra Joanna Gołębiewska 

Po występie aktorzy stawali się widzami 

Duże wrażenie robiła scenografia i barwne stroje 

Podczas Dnia Teatru wystąpili też gimnazjaliści Wśród publiczności dzieci i młodzież szkolna, wychowawcy i rodzice

Po występie ukłony i zasłużone brawa zwłaszcza dla najmłodszych grup 

Uczniowie starszych klas zaprezentowali ulubione wiersze z dzieciństwa

Najmłodsi wystąpili w bajce o Kopciuszku 

Per artem ad astra
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Zmiany w Karcie Nauczyciela – 
obowiązujące od 1 stycznia 2018 r.

Porady Księgowo-Prawne

 

INFORMACJA
Pracownicy Urzędu Skarbowego Warszawa –Wawer będą pełnili dyżur w Urzędach Dziel-

nic: Wawer, Wesoła i Rembertów w dniu: 16 kwietnia 2018 roku w godz.10.00 -18.00 w zakresie 
wysyłki PIT przez internet oraz udzielania informacji  w rozliczaniu PIT.

Jednocześnie Naczelnik Urzędu zachęca do składania deklaracji podatkowych przez inter-
net: szybciej-taniej-wygodniej; szczegóły na: www.e-deklaracje.gov.pl

Opublikowana w Dzien-
niku Ustaw (Dz. U. z 2017 r. 
poz. 2203) ustawa z dnia 27 
października 2017 r. o finan-
sowaniu zadań oświatowych 
wprowadziła szereg zmian w 
Karcie Nauczyciela. Większa 
część zmian weszła w życie 
od 1 stycznia 2018 r., cześć 
zacznie obowiązywać od  
1 września 2018 oraz od 
1 stycznia 2019 roku. 

Art. 76 ww. ustawy wpro-
wadził między innymi nastę-
pujące zmiany od 1 stycznia 
2018 r :
1. Zniesiono możliwość prze-

niesienia nauczyciela do 
innej szkoły bez jego zgody 
(uchylono art. 19 Karty Na-
uczyciela),

2. Art. 23 ust. 1 pkt 2 Karty 
Nauczyciela wprowadził 
zmianę w zasadach rozwią-
zywania stosunku pracy z 
nauczycielami z powodu 
czasowej niezdolności do 
pracy,

3. W art. 64 ust 2a Karty Na-
uczyciela uregulowano kwe-
stię urlopu wypoczynko-
wego dyrektora szkoły, jego 
zastępcy oraz innych na-
uczycieli zajmujących stano-
wiska kierownicze w szkole, 
a także nauczyciela, który 
przez okres co najmniej 10 
miesięcy pełni obowiązku 

kierownicze w zastępstwie 
– jest to 35 dni roboczych 
w czasie ustalonym w planie 
urlopów

4. W art. 64 ust 3a KN ustalo-
no, że nauczycielowi, który  
w ramach jednego stosunku 
pracy  realizuje obowiązki 
nauczyciela zarówno w szko-
le feryjnej, jak i szkole niefe-
ryjnej przysługuje prawo do 
urlopu wypoczynkowego 
określonego dla nauczyciela 
szkoły, w której nauczyciel 
realizuje większą liczbę go-
dzin zajęć, a w przypadku 
realizowania w tych szkołach 
równej liczby godzin zajęć 
nauczycielowi przysługuje 
prawo do urlopu wypoczyn-
kowego określonego dla na-
uczyciela szkoły feryjnej 

5. Zgodnie z art. 67e Karty Na-
uczyciela, nauczyciel może 
korzystać z uprawnień wyni-
kających z art. 188 Kodeksu 
Pracy (opieka nad dziec-
kiem) wyłącznie w wymiarze 
dziennym, bez możliwości 
wykorzystania ww. zwolnie-
nia z pracy na godziny. 

6. W art. 73 wprowadzono 
zmiany w zasadach udziela-
nia urlopu dla poratowania 
zdrowia. Nauczycielowi za-
trudnionemu w pełnym wy-
miarze zajęć na czas nieokre-
ślony, po przepracowaniu 

nieprzerwanie co najmniej 
7 lat w szkole w wymiarze nie 
niższym niż 1/2  obowiązko-
wego wymiaru zajęć, dyrek-
tor szkoły udziela urlopu dla 
poratowania zdrowia w celu 
przeprowadzenia zaleconego 
leczenia choroby zagrażają-
cej wystąpieniem choroby 
zawodowej lub choroby, w 
której powstaniu czynniki 
środowiska pracy lub spo-
sób wykonywania pracy od-
grywają istotną rolę, lub na 
leczenie uzdrowiskowe lub 
rehabilitację uzdrowiskową 
– w wymiarze nieprzekra-
czającym jednorazowo roku

Podstawa prawna :
1. Ustawa z 27 października 

2017 r.  finansowaniu za-
dań oświatowych (Dz. U. z 
2017 r. poz. 2203)

2. Ustawa z dnia 26 styczna 
1982 r. Karta Nauczyciela 
(Dz. U. z 2017 r. poz. 1189 
ze. zm.)

Opracowała: 
Agnieszka Berent  

Kancelaria Podatkowa 
Skłodowscy

http://sklodowscy.pl/ak-
tualnosci/warto-wiedziec/
zmiany-w-karcie-nauczyciela 

Wybory Rady Osiedla 
„Stary Rembertów”

Zmiany w budżecie Rembertowa

Konkursy rozstrzygnięte

Klasa VII - oddział dwujęzyczny 
w Rembertowie 

Na 9 maja (godz. 18.00) Rada Dzielnicy Rembertów m.st. Warszawy wyznaczyła termin wy-
borów do Rady Osiedla „Stary Rembertów”. 

Jest to już kolejna próba wyboru nowych członków rady osiedla (kadencja poprzedniej rady 
skończyła się 27.10.2017.), gdyż zwołane na 18 listopada 2017 roku zebranie wyborcze nie odbyło 
się z powodu braku kworum. 

Rembertowscy radni podjęli uchwały w sprawie zmian w załączniku dzielnicowym  do budżetu 
m.st. Warszawy na 2018 rok. 

Wprowadzone zmiany dotyczą m.in. następujących zadań:
Budowa i przebudowa al. gen. A. Chruściela „Montera” na odc. al. Sztandarów - granica mia-

sta.
To zadanie powoduje konieczność zwiększenia planu wydatków w 2018 r. o kwotę 540.000,00 zł, 

która jest niezbędna w celu dalszej realizacji zadania w zakresie budowy odcinka drogi od ul. Gier-
czak do granicy miasta z budową zawrotki dla autobusów. Budowa drogi realizowana jest w procedurze 
ZRID i konieczne są środki finansowe na odszkodowania za grunt. 

Zagospodarowanie terenu przyległego do budynku mieszkalnego komunalnego przy al. gen. 
A.Chruściela 1/3. W celu dalszej realizacji zadania, t.j. prowadzenia robót na podstawie opracowa-
nej dokumentacji projektowej w zakresie zagospodarowania zieleni, uporządkowania terenu, budowy 
miejsc postojowych, utwardzenia i oświetlenia terenu niezbędna jest dodatkowa kwota w wys. 100.000 zł. 

Zagospodarowanie terenu przy Przedszkolu nr 376 przy ul. Admiralskiej z budową placu za-
baw – dodatkowo wnioskowana kwota to 176.000 zł.

Modernizacja placów zabaw Przedszkola nr 243 przy ul. Kordiana 7/11 z zagospodarowaniem 
terenu – na to zadanie potrzebne jest dofinansowanie w wys. 135.000 zł. 

Wykonanie awaryjnego zasilania elektrycznego budynku OPS przy ul. Plutonowych 10 –  reali-
zacja tego zadania wymaga zwiększenia wydatków o kwotę 133.406,00 zł, z przeznaczeniem na zakup i 
uruchomienie agregatu prądotwórczego z wykonaniem instalacji elektrycznej i budową wiaty osłono-
wej.

Podczas sesji w dniu 11 kwietnia radni podjęli kolejną uchwałę w sprawie zmian w budżecie na 
2018 rok. Dotyczą one m.in. zwiększenia środków w wysokości 124.490 zł na realizację zadania w za-
kresie wypłaty odszkodowań za grunty przejęte pod pasy drogowe dróg publicznych w związku z za-
kończeniem zadania inwestycyjnego – „Budowa ul. Paderewskiego I etap - od. ul. Czwartaków - ul. 
Zdrowotna”.

Potrzebne są również dodatkowe środki na rozbudowę Zespołu Szkól nr 74 przy ul. Niepołomic-
kiej 26. Radni wnioskowali o zwiększenie planu wydatków w 2018 roku o kwotę 900.000,00 zł. Środki 
te są niezbędne do dalszej realizacji robót na podstawie opracowanej dokumentacji oraz zakupu pierw-
szego wyposażenia obiektu. Wzrost kosztu inwestycji wynika z wzrostu cen zakupu i montażu kontene-
rów, wymogów instytucji uzgadniających dokumentację oraz ogólnego wzrostu cen materiałów i robót 
budowlanych.

W dniu 6 kwietnia br. dokonano wyboru kandydatów na stanowisko dyrektorów dwóch 
placówek oświatowych w Rembertowie: przedszkola nr 160 przy ul. Niepołomickiej 26 i LI 
Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki przy ul. Kadrowej 9.

Dyrektorem LI Liceum Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki przy ul. Kadrowej 9 po-
nownie została Elżbieta SZEPIETOWSKA-PALUCH.

Na stanowisko dyrektora Przedszkola nr 160 przy ul. Niepołomickiej 26 powołana została 
Beata KRAJEWSKA.

Znany jest już harmonogram i zasady postępowania rekrutacyjnego dla kandydatów do klas VII 
dwujęzycznych. Po raz pierwszy w Dzielnicy Rembertów powstanie 25-osobowa klasa VII z naucza-
niem dwujęzycznym (pierwszy język angielski, a jako drugi - język niemiecki). Nabór prowadzi Szkoła 
Podstawowa nr 217 z Oddziałami Integracyjnymi przy ul. Paderewskiego 45. O przyjęcie do oddziału 
dwujęzycznego mogą ubiegać się uczniowie, którzy otrzymali promocję do klasy VII i uzyskali pozy-
tywny wynik sprawdzianu predyspozycji językowych utworzonego przez Instytut Lingwistyki Stoso-
wanej w Warszawie i przeprowadzanego wg jednego regulaminu (na mocy porozumienia podpisanego 
przez rekrutujące szkoły). Mimo że przewidziana jest rekrutacja uzupełniająca na wolne miejsca, do 
sprawdzianu uczeń może przystąpić tylko raz.
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W ostatnich dniach tj. 19 – 23 
marca goście  ze szkół europejskich 
przyjechali do Polski – do ząbkow-
skiej „dwójki”. Szkołę odwiedziło 
14 nauczycieli i 18 uczniów. Pod-
czas ich pobytu odbyło się wiele 
interesujących wydarzeń. Goście 
z zagranicy wzięli między innymi 
udział w zajęciach na terenie szkoły, 
prowadzonych  przez nauczycieli: 
Jolantę Stosio, Marzenę Niemyjską, 
Izę Łoś, Małgorzatę Goździak, Beatę 
Gruchoła i Annę Słowik. Uczniowie 
klas starszych zaprezentowali  swój 
talent podczas występu przygotowa-
nego przez Agnieszkę Iwanowską. 
W innym wydarzeniu artystycznym 
- koncercie przygotowanym pod kie-

runkiem Jadwigi Żaboklickiej, udział 
wzięli nie tylko uczniowie, ale i na-
uczyciele tejże szkoły (Marta Kamiń-
ska, Renata Kubicka–Wnęk i Paweł 
Cegiełko).

Wydarzeniem wartym odno-
towania był też recital absolwenta  
SP nr 2 w Ząbkach - Jakuba Wo-
ciala- cenionego aktora musica-
lowego i wokalisty, reżysera, kie-

rownika Sceny Muzycznej Teatru 
Rampa. 

Nauczyciele i dyrektorzy pla-
cówek oświatowych wzięli udział w 
warsztatach zatytułowanych „Muzy-

ka w edukacji – wzbogaca, inspiruje, 
wychowuje”. Warsztaty prowadziła 
absolwentka Akademii Muzycznej 
im. Fryderyka Chopina w Warszawie 
i Instytutu Orffa przy Mozarteum w 
Salzburgu - Malina Sarnowska, peda-
gog i animatorka życia muzycznego, 
skrzypaczka, autorka tekstów literac-
kich i piosenek. 

Program pobytu w Ząbkach był 
bardzo bogaty, obejmował również 
wycieczki do Żelazowej Woli, Łowi-
cza oraz zwiedzanie Warszawy. Odby-
ło się również interesujące spotkanie z 
burmistrzem miasta Ząbki Robertem 
Perkowskim;

Goście programu Erasmus + byli 
zachwyceni szkołą, jej funkcjonowa-
niem, wyposażeniem, organizacją 
i nie kryli zadowolenia z powodu 
udziału w tym niezwykłym wydarze-
niu. 

Inauguracja projektu połączona z 
trzydniowym szkoleniem miała miejsce w 
malowniczym portugalskim mieście Ma-
tosinhos. Urząd Miasta Ząbki reprezento-
wali: burmistrz Robert Perkowski i Robert 
Wilczek z Referatu Oświaty i Polityki Spo-
łecznej.

Reprezentanci SP3 im. Małego Po-
wstańca to dyrektor Tomasz Łukawski i na-
uczyciel muzyki  Artur Maciejewski.

Do projektu Soci@ll przystąpiły wła-
dze miast, organizacje oraz szkoły z czte-
rech państw (Portugalia,Włochy, Cypr oraz 
Polska) które będą współpracować ze sobą 
przez 3 lata projektu.

Ambicją SOCI @ LL jest stworzenie 
(social inclusion) zmiany w sposobie, w 
jaki szkoły i wspólnoty współpracują na 
rzecz wspierania integracji społecznej, pro-
mując aktywne i wzmacniające narzędzia 
kreatywnych i zrównoważonych rozwiązań 
współtworzonych przez  zainteresowane 
strony w ramach całej szkoły i za pośred-
nictwem lokalnych laboratoriów społecz-
nych.

Do głównych zadań szkół przy wspar-
ciu lokalnych władz należeć będzie wspie-

ranie demokratycznej i integracyjnej kul-
tury szkolnej, która ceni różnorodność we-
wnątrz i wokół swoich murów. Pielęgnowa-
nie aktywnego zaangażowania wszystkich 
członków szkolnej i pozaszkolnej społecz-
ności oraz wzmacnianie ich poczucia przy-
należności. Soci@ll to także podnoszenie 
świadomości mieszkańców o trudnościach, 
z jakimi borykają się osoby znajdujące się 
w niekorzystnej sytuacji. Zadaniem leade-
rów projektu jest m.in. rozpoznawanie i 
stosowanie metod, które wzmacniają ich 
motywację i wydajność .Inkluzja Soci@all 
to wspólne warsztaty, debaty, konferencje, 
programy społeczno-kulturalne, szkolenia 
nauczycieli oraz władz lokalnych.

Wśród beneficjentów projektu Soci@
ll znajdują się szkoły i społeczności szkol-
ne, władze lokalne, eksperci i specjaliści, 
zajmujący się tematyką tej inicjatywy oraz 
innych interesariuszy zainteresowanych za-
gadnieniami takimi jak włączenie społecz-
ne i edukacja obywatelska.

Zapraszamy do współtworzenia 
SOCI@LL

Artur Maciejewski 

Delegacja z Ząbek 
w Portugalii 

Erasmus+ w SP 2

Z początkiem marca UM Ząbki, Szkoła Podstawowa nr 3 im. Małego Powstańca w 
Ząbkach oraz Centrum Edukacji Obywatelskiej (główny koordynator projektu w 
Polsce) przystąpili do projektu Erasmus + w programie Soci@ll.

Od 2016 roku Szkoła Podstawowa nr 2 w Ząbkach realizuje program ERASMUS + „Music is life long learning”, 
w którym współpracuje ze szkołami z Włoch, Hiszpanii, Rumunii i Portugalii. 
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PRACA

• Zatrudnię do sklepu spożywczego 
w Zielonce. Tel. 22 781 94 58

• Zatrudnię krawcową do poprawek 
krawieckich. Tel.  602 304 503

SKUP AUT TEL. 573 418 807

Radio FAMA Wołomin poszukuje osoby 
na stanowisko przedstawiciel handlowy. 
CV prosimy przesyłać na adres mailowy 
wolomin@radiofama.com.pl

SKUP, SPRZEDAŻ

BUDOWLANE

USŁUGI

Toczenie, frezowanie, 
konwencjonalne CNC, TIG, 3D, 

koła zębate wykonuje TOK-FREZ, 
Wołomin, ul. Łukasiewicza 7, 

tel. /22/ 787-61-80

Usługi ogólnobudowlane 
elewacje styropianem, remonty, 

wykończenia, podbitki, poddasze, 
tel. 504-298-135 

MARKSBUD - Usługi kontenerami 
Mariusz Toczyski - Ząbki 

Wywóz odpadów budowlanych, 
gruzu, ziemi, piachu. 

Tel. 698 214 790 

ZATRUDNIĘ BUDOWLAŃCÓW: 
murarzy, zbrojarzy, 

cieśli szalunkowych, 
pomocników, brygady do 

murowania ścian działowych 
i budowy domów.

Praca w okolicach Wołomina, 
Marek i w Nieporęcie. 

Tel. 602-507-999

Firma zleci budowę 
domów mieszkalnych, 

murowanie ścian 
działowych z porothermu. 
Praca możliwa od marca 
w okolicach Wołomina, 
Marek i w Nieporęcie.

Tel. 602-507-999 

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW, SZYBKO, 
TANIO, SOLIDNIE 502-053-214 

Zatrudnię mechanika w warsztacie 
samochodowym w Słupnie. 
Tel. (22) 786 68 51

Zatrudnię operatora CNC. 
Firma Tok - Frez w Wołominie. 
Tel: 602 515 017

Usługi remontowo - 
wykończeniowe - glazura, 

terakota, gipsowanie, malowanie, 
hydraulika i panele.

Tel. 606 826 224

AUTOLAK Piotr Rosińki
Mieszalnia lakierów 

samochodowych
Słupno al. Jana Pawła II 68 lok. 16

tel. 537 205 951

Docieplanie budynków - 
doświadczone ekipy - 602-482-572

Zatrudnię piekarza lub pomoc 
i kobietę na nocną zmianę. 
Dąbrówka, Tel. 601337495

Auto części i skup samochodów
Volkswagen, Audi
Tel. 512-008-626

Wiktorów koło Radzymina,
ul. Radosna 18

MOTORYZACJA

Haki, tłumiki, mechanika: 
Zielonka, ul. Poniatowskiego 49

tel. (22) 7611026

BIUROWE

Zatrudnię do pracy w cukierni 
w Trojanach z możliwością 

zakwaterowania. Tel. 502 617 823

AUTO-GAZ, montaż, serwis 
mechanika pojazdowa, 

wieloletnie doświadczenie, 
FHU „Wiktor” Trojany 37 B 

606 992 461
www.fhu-wiktor.com.pl

Kasacja samochodów, skup złomu, 
sprzedaż części, naprawa samocho-
dów, zbiórka sprzętu AGD i RTV. 
JAN TOKARSKI, Poświętne, ul. Szkol-
na 11. Tel./fax: (22) 787-11-65, 668-
46-90-13, 507-01-79-12

• Terapia naturalna bólów kręgosłupa 
– masaż, rehabilitacja. Możliwość 
dojazdu. Mateusz Mikulski fizjotera-
peuta    881-294-609. Anna Michalska 
fizjoterapeuta  733-553-669

• Kupię ziemię rolną w okolicy Radzy-
mina, tel 727 999 900

OCIEPLENIA  ·  IZOLACJE  ·  ELEWACJE

ZDROWIE

NIERUCHOMOŚCI

BRUKARSTWO
podwórza, podjazdy,opaski, chodniki, 

odwodnienia terenu, parking itd.
schody, tarasy, palisady

Grzegorz Lewandowski, Dąbrówka, 
Trojany 83a, tel. 512289277

kamień polny, łupany, ogrodzenia, 
grille, altany, układanie kostki brukowej

Krzysztof Kozłowski
tel. 663 4162 95; www.e-kamyk.pl 

Zatrudnię w cukierni w Dąbrówce 
kobiety na atrakcyjnych warunkach 
Tel. (29) 7578056, 602 351 430

 Sprzedaż kostki granitowej, piachu 
wiślanego, żwiru i tłucznia, wybu-
rzenia i rozbiórka różnych obiektów. 
Tel. 604 405 826 

STUDNIE Paweł Folman 
Tłuszcz - ul. Kolejowa 4

pawelfolman@interia.pl
tel. 604211417

PRODUKCJA I SPRZEDAŻ

05-091 Ząbki
ul. Langiewicza 7A

tel./fax: (22) 781 46 48
e-mail: 

biuro@drusiatmex.com.pl
www.drusiatmex.com.pl

Siatki produkowane są 
z drutu od 2 do 10 mm grubości 

oraz różnej wielkości oczka

Siatki metalowe:
• zgrzewane

• karbowane - tkane
• drut i pręty ciągnione 2-10 mm

Siatki ogrodzeniowe

REKUPERATORY,
KLIMATYZATORY

GEODETA MAPY
Tel. 793-573-169, 501-310-258

Wołomin, ul. Ujazdowa 14
biuro@geoplan2.pl



W dniu 23 czerwca br. w Parku Miejskim im. Szuberta 
odbędzie się IV Ogólnopolski Festiwal Piosenki Musicalowej 
im. George’a Gershwina o statuetkę „Funny Face”. 

Festiwal Piosenki Musicalowej im. G. Gershwina
Zapraszamy wokalistów i zespoły do udziału w Ogólnopolskim Festiwalu Piosenki Musicalowej im. G. Gershwina w Ząbkach.

Tak jak w zeszłym roku tegoroczna edycja przebiegać będzie 
pod hasłem „Kultura dla Zdrowia”, gdzie w trakcie trwania Pik-
niku Patriotycznego z okazji 100-letniej rocznicy odzyskania nie-
podległości do chwili rozpoczęcia koncertu przy scenie odbywać 
się będą bezpłatne badania dla mieszkańców. Nie zabraknie także 
dmuchanych zamków dla dzieci i stoisk gastronomicznych.

Podczas uroczystej Gali Finałowej wystąpią artyści pol-
skich i światowych scen muzycznych zaproszeni do udziału w 
Festiwalu: Marek Torzewski, Aneta Figiel oraz artyści Teatru 
Muzycznego ROMA z Warszawy. 

Zgłoszenia przyjmowane są w terminie do 15 maja br. (de-
cyduje data wpływu lub doręczenia do Urzędu Miasta Ząbki) 
na adres Urząd Miasta Ząbki - Biuro Promocji, Kultury, Sportu 

i Zdrowia, 05-091 Ząbki, z dopiskiem „Festiwal Piosenki Mu-
sicalowej im. G. Gershwina” lub drogą elektroniczną na adres: 
festiwale@gmail.com.

Karta zgłoszeniowa oraz regulamin konkursu dostępny 
jest na stronie internetowej Festiwalu www.gershwin.zabki.pl.

Nad przebiegiem Festiwalu czuwa Kapituła powołana 
przez organizatora, w skład której wchodzi: Jan Szurmiej – 
przewodniczący Kapituły, Marek Torzewski, Barbara Roma-
nowska-Torzewska, Magdalena Cwen-Hanuszkiewicz, Ad-
rianna Godlewska – Młynarska oraz Joanna Wysocka.

Patronatem honorowym festiwal objęli: Marszałek Wo-
jewództwa Mazowieckiego, Starosta Wołomiński, Związek 
Artystów Scen Polskich. 

Patronat medialny nad festiwalem sprawują: TVP 3 War-
szawa, Radio dla Ciebie, Radio FaMa, Moja Gazeta Regional-
na, Życie Powiatu na Mazowszu, Kurier Wyszkowski, gazeta 
samorządowa „Co słychać?”. 

Organizatorami festiwalu są: Miasto Ząbki, Miejski 
Ośrodek Kultury w Ząbkach oraz Wyższa Szkoła Współpra-
cy Międzynarodowej i Regionalnej im. Zygmunta Glogera w 
Wołominie.


